

Title (en)

Reciprocating piston internal-combustion engine with an overhead camshaft in a multivalve cylinder head.

Title (de)

Hubkolben-Brennkraftmaschine mit obenliegenden Steuerwellen in einem Mehrventil-Zylinderkopf.

Title (fr)

Moteur à combustion interne à pistons avec arbre à cames en tête dans une culasse à plusieurs soupapes.

Publication

EP 0344599 A1 19891206 (DE)

Application

EP 89109346 A 19890524

Priority

DE 3818635 A 19880601

Abstract (en)

In a reciprocating piston internal-combustion engine with overhead camshafts in a 5-valve cylinder head, two inlet valves (4, 4') are arranged adjacent, at an acute angle (alpha), in one half of the combustion chamber, with their axes (7, 7') in a common plane (Ev) of a cylinder centre plane (EZM), while a third inlet valve (4''), offset transversely to the cylinder wall, opposite the two abovementioned inlet valves, is arranged in such a way that, with its axis (10), it intersects the common plane (Ev) of the two other inlet valves (4, 4') at an acute angle (beta) on the cylinder side. The third inlet valve (4'') is driven by a separate camshaft (11). <IMAGE>

Abstract (de)

Bei einer Hubkolben-Brennkraftmaschine mit obenliegenden Steuerwellen in einem 5-Ventil-Zylinderkopf werden in einer Brennraumhälfte zwei Einlaßventile (4, 4') mit ihren Achsen (7, 7') in einer gemeinsamen Ebene (Ev) einer Zylindermittenebene (EZM) unter einem spitzen Winkel (alpha) benachbart angeordnet, während ein gegenüber den zwei vorgenannten Einlaßventilen zum Zylinderrand quer versetztes, drittes Einlaßventil (4'') so angeordnet ist, daß es mit seiner Achse (10) die gemeinsame Ebene (Ev) der beiden anderen Einlaßventile (4, 4') zylinderseitig unter einem spitzen Winkel (beta) schneidet. Das dritte Einlaßventil (4'') ist von einer gesonderten Steuerwelle (11) angetrieben.

IPC 1-7

F01L 1/26; F02F 1/42

IPC 8 full level

F01L 1/26 (2006.01); **F02F 1/42** (2006.01); **F02B 1/04** (2006.01); **F02F 1/24** (2006.01)

CPC (source: EP)

F01L 1/265 (2013.01); **F02F 1/4221** (2013.01); **F02B 1/04** (2013.01); **F02B 2275/18** (2013.01); **F02F 2001/245** (2013.01)

Citation (search report)

- [X] GB 2058913 A 19810415 - HONDA MOTOR CO LTD
- [AD] US 4624222 A 19861125 - YOSHIKAWA MASAAKI [JP]
- [A] GB 242919 A 19251119 - NAPIER & SON LTD, et al

Cited by

US5111791A

Designated contracting state (EPC)

DE FR GB IT SE

DOCDB simple family (publication)

EP 0344599 A1 19891206; DE 3818635 A1 19891207; DE 3818635 C2 19910221

DOCDB simple family (application)

EP 89109346 A 19890524; DE 3818635 A 19880601